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Protokół Nr XV/2021 
z posiedzenia XV sesji w VIII kadencji Rady Gminy Fabianki 

w dniu 24 lutego 2021 roku 
 

Obrady Rady Gminy Fabianki odbyły się w świetlicy wiejskiej w Bogucinie z zachowaniem środków 
ostrożności z uwagi na obowiązujące w całym kraju obostrzenia epidemiologiczne związane z pandemią 
Covid-19. W sesji uczestniczyli tylko radni według załączonej listy obecności oraz Wójt Gminy Fabianki – 
Zbigniew Słomski. Obrady XV sesji rozpoczęły się o godz. 13.10 i trwały do godz. 15.20.  

Ad.1 

Przewodniczący RG Adam Rejmak- dokonał oficjalnego otwarcia XV sesji Rady Gminy Fabianki i po 
zapoznaniu się z listą obecności stwierdził, że obrady są prawomocne z uwagi na wymagane kworum. 
Obecnych 14 radnych. Następnie powitał wszystkich Radnych, Radnych Powiatu Włocławskiego oraz 
Wójta Gminy Fabianki.   

Ad.2 

Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał czy są uwagi i propozycje co do porządku obrad XV sesji?  

Nikt nie zgłosił uwag do treści porządku obrad. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak – zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad XV sesji.  

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” przyjęła 
porządek obrad XV sesji Rady Gminy w następującym brzmieniu: 
 (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 

„    1.  Otwarcie XV sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności. 
2.  Zatwierdzenie porządku sesji.   
3. zatwierdzenie protokołów z poprzedniej sesji: 
     1) z XIII sesji z dnia  16.10.2020 roku, 
     2) z XIV sesji z dnia 10.12.2020 roku. 
4.  Zapoznanie się z treścią sprawozdania Gminnej Biblioteki Publicznej w Fabiankach z działalności  
     w 2020 roku oraz planem pracy na 2021 rok. 
5. Analiza sprawozdania  z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
     w 2020 roku oraz przyjęcie planu pracy GKRPA na 2021 rok. 
6. Zatwierdzenie sprawozdania Rady Gminy i poszczególnych Komisji Rady Gminy z działalności w 2020 r. 
7. Wnioski poszczególnych komisji Rady Gminy i Klubu „Jedność”.   
8.  Rozpatrzenie projektów uchwał :  

1) zmian do budżetu na 2021 rok, 
2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2021 – 2033, 
3) w sprawie przyjęcia sprawozdania Wójta Gminy Fabianki z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Fabianki w 2020 r. 
4) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 

położonego w miejscowości Nasiegniewo, 
5) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Nasiegniewo 

– Zachód oraz Zarzeczewo – Północ, 
6) w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Fabianki, 
7) w sprawie powołania Spółdzielni Socjalnej „Aktywni dla Fabianek”,  
8) w sprawie powołania Spółdzielni Socjalnej „Komunalni”, 
9) w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy na 2021 rok, 
10) w sprawie zatwierdzenia planu poszczególnych komisji Rady Gminy Fabianki na 2021 rok. 
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  9. Interpelacje i zapytania radnych.   
10. Wolne wnioski, zapytania i informacje.  
11. Zakończenie sesji.      „  

 

Ad.3 

Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał, czy radni mają uwagi  do protokołu z XIII  sesji RG                                                  
z dnia16.10.2020 r.  

Brak uwag.  Zarządził głosowanie. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 1 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw” przyjęła 
protokół Nr XIII/2020 sesji RG Fabianki z dnia 16.10.2020 roku.  (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał, czy radni mają uwagi  do protokołu  z XIV  sesji RG z dnia                            
10.12.2020r. 

Brak uwag. Zarządził głosowanie. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 1 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw” przyjęła 
protokół Nr XIV/2020 z dnia 10 grudnia 2020 roku. (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 

Ad.4 

Przewodniczący RG – poinformował, iż sprawozdanie Gminnej Biblioteki Publicznej w Fabiankach                                
z działalności za 2020 rok oraz jej plan pracy na 2021 rok został przeanalizowany w dniu 
wczorajszym na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji. W posiedzeniu uczestniczyła także nowa 
Pani Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej. Poprzednia Pani pełniąca funkcję Kierownika do chwili 
obecnej odeszła na emeryturę.  

Wójt – dodał, iż ma nadzieję, że doświadczenie nowej Pani Kierownik Biblioteki jak i zbiór zgromadzony 
przez poprzednią Panią Kierownik przyniesie mieszkańcom wiele korzyści i pozwoli im korzystać z 
jej zasobów, co pozytywnie wpłynie na poszerzenie grona czytelników.  

Ad.5 

Przewodniczący RG – zapytał czy są jakieś uwagi co do przedłożonego w materiałach na sesję sprawozdania 
z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 2020 roku i planu pracy 
tejże komisji na 2021 rok. ( w załączeniu do protokołu) Poinformował, iż wszystkie materiały zostały 
dokładnie przeanalizowane na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji w dniu wczorajszym. 
Posiedzenie komisji odbyło się przy udziale pracowników odpowiedzialnych merytorycznie za 
przygotowane materiały i projekty uchwał. Z uwagi na panującą sytuację epidemiologiczną w kraju 
nie zapraszano tych pracowników na posiedzenie rady w dniu dzisiejszym w celu ograniczenia liczby 
osób uczestniczących w dzisiejszych obradach. 

Nikt z obecnych radnych nie zgłaszał uwag co do przedstawionych dokumentów przez  Koordynatora 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Fabiankach. 

Ad.6 

Przewodniczący RG – poprosił o uwagi co do załączonego w materiałach na sesję radnym sprawozdania                            
z działalności Rady Gminy Fabianki w 2020 roku oraz sprawozdań poszczególnych stałych komisji rady 
za 2020 rok.  



Strona 3 z 9 
 

Nikt nie zgłaszał propozycji zmian.  

Rada Gminy Fabianki poprzez głosowanie: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw” 
zatwierdziła sprawozdanie z działalności Rady Gminy Fabianki za 2020 rok oraz sprawozdania 
stałych komisji z działalności w 2020 roku. Sprawozdania stanowią załączniki do protokołu z XV sesji 
rady gminy. 

Ad.7 

 
Przewodniczący RG – poprosił o przedstawienie wniosków komisji oraz klubu Radnych „Jedność”. 

Radny Górecki Krzysztof   – odczytał wnioski ze wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 
Zdrowia, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego z Komisją Rewizyjną, Komisją Skarg, Wniosków i 
Petycji oraz Komisją Rolnictwa, Rozwoju Gminy i Spraw Budżetowych wypracowane na posiedzeniu 
w dniu 23 lutego 2021roku (w załączeniu do protokołu). 

Wiceprzewodniczący RG Artur Stroiński pełniący funkcję przewodniczącego Klubu Radnych „Jedność”  – 
poinformował, iż członkowie Klubu Radnych „Jedność” obradowali w dniu 23.02.2021 r. 
Poinformował, że na spotkaniu Klubu członkowie zapoznali się z materiałami przygotowanymi na XV 
sesję Rady Gminy Fabianki.  Klub nie wypracował żadnych wniosków. 

Brak dyskusji w temacie przedstawionych powyżej wniosków komisji. 

Ad. 8 

1) 

Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie zmian do budżetu na 2021 rok. 

Radna Szczepańska Ewa – poprosiła o przybliżenie informacji na temat nowego ogrzewania dla Szkoły 
Podstawowej w Fabiankach. Ponadto poprosiła o informację na temat stanu zagospodarowania 
świetlicy w Urszulewie.   

Wójt – wyjaśnił, iż nowe ogrzewanie w szkole będzie gazowe. W dniu dzisiejszym otrzymaliśmy pozwolenie 
na budowę w tym zakresie. Na chwilę obecną budynek jest ogrzewany piecem węglowym, który 
został wyremontowany i obecnie dobrze funkcjonuje.  Nowe ogrzewanie będzie uruchomione w 
nowym sezonie grzewczym jesienią. Co do zapytania w sprawie świetlicy w Urszulewie to 
poinformował, że w miarę korzystnych warunków pogodowych zostaną wykonane prace w celu 
utwardzenia nawierzchni przed świetlicą od frontu. 

Radny Wojciech Mosakowski  – zwróciła uwagę na fakt, iż może warto byłoby rozważyć inny system 
ogrzewania w szkole w Fabiankach z uwagi na fakt, iż gaz dzisiaj jest chyba najdroższy. 

Wójt – wyjaśnił, iż na terenie gminy będzie budowana sieć gazociągu a za rok a może dwa i wówczas szkoła 
w Fabiankach będzie do tej sieci podłączona. Obecnie jest zakaz montowania piecy węglowych itp. a 
w związku z rozbudową sieci gazowej na naszym terenie byłoby nieracjonalne podejmować działania 
związane z montowaniem innych piecy na paliwo grzewcze i  gaz. Trudno dzisiaj określić, które koszty 
są wyższe. Dodał, iż koszty utrzymania palaczy i innego typu ogrzewania nie byłyby wcale niższe. 
Stwierdził, iż podjął dobrą decyzję o wyborze tego typu ogrzewania.  

Radny Wojciech Mosakowski  – zapytał jaki jest planowany zakres prac w ramach środków przeznaczonych 
w projekcie uchwały na stadion w Chełmicy Dużej? 
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Wójt – wyjaśnił, iż środki ujęte w uchwale dotyczą kosztów wykonania typowych prac remontowych i 
porządkowych. Jeżeli chodzi o dodatkowe prace remontowe takie jak na przykład przebudowanie 
trybun i usytuowanie pod nimi sanitariatów to będziemy starali się pozyskać na ten cel środki 
zewnętrzne.  

Brak dalszej dyskusji. 

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmian do budżetu na 2021 r. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę Nr 
XV/166/2021 w sprawie zmian do budżetu na 2021 rok.   (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

2)  

Przewodniczący RG – zapytał czy są uwagi co do treści projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 
finansowej?  

Brak dyskusji. 

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę                     
Nr XV/167/2021 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2021-2033.  

(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 

3)  

      Przewodniczący RG – poprosił o zapytania w zakresie projektu uchwały w przyjęcia sprawozdania Wójta 
Gminy Fabianki z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Fabianki w 2020 r.      

       Wójt – nadmienił, iż obecnie na wyrównanie różnic w wynagrodzeniach nauczycieli ponosimy koszt rzędu 
250.000 zł .  

Brak dalszych głosów w dyskusji. 

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę Nr 
XV/168/2021 w sprawie przyjęcia sprawozdania Wójta Gminy Fabianki z wysokości średnich 
wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 
przez Gminę Fabianki w 2020 r.     (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

4)    

Przewodniczący RG – poprosił o dyskusję w zakresie projektu uchwały w sprawie przystąpienia                                      
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Nasiegniewie. 

Radna Ewa Szczepańska -   poprosiła o przybliżenie tematu z uwagi na jego bardzo ważny zakres.  

Przewodniczący RG – wyjaśnił, iż na komisji kierownik Marciniak informował z Wójtem o zakazach 
związanych z budową mieszkaniową w zakresie 1,5 km od wybudowanych wiatraków. Próbujemy 
znaleźć rozwiązanie umożliwiające zmianę warunków i sporządzić plany przestrzennego 
zagospodarowania. Wójt Gminy razem z Wójtami innych samorządów wystąpili z pismem do rządu 
w zakresie zmiany przepisów ustawy i zmniejszeniu zakresu 1,5 km.  
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Radna Ewa Szczepańska -   zapytała kiedy zostało wysłane to pismo do premiera i czy posiadamy już na nie 
odpowiedź? 

Wójt – poinformował, iż w środę zostało wysłane wspomniane pismo do Premiera Rady Ministrów. Trudno 
określić czy uda się uzyskać aprobatę naszego postulatu ale trzeba próbować mając na uwadze dobro 
mieszkańców, którzy zostali pozbawieni możliwości uzyskania warunków na zabudowę mieszkaniową 
wskutek wybudowania wiatraków w Nasiegniewie. W przypadku Gminy Fabianki budowa wiatraków 
zablokowała wykorzystanie pod zabudowę terenu około 700 ha. 

Radny Wojciech Mosakowski -   zwrócił uwagę, iż osobiście od 2010 roku jako radny zwracał uwagę na 
potrzebę opracowywania planów przestrzennego zagospodarowania w celu uniknięcia takich sytuacji 
o których wspomniał Przewodniczący RG. Stwierdził, iż z powodu braku tych planów mamy też 
problem w Szpetalu Górnym gdzie to zabudowa zbyt zwarta uniemożliwia podział i wykorzystanie 
terenów. Nie można nawet wyznaczyć dróg o wymaganych szerokościach. Plany są niezbędne w celu 
niknięcia całkowitej blokady.  Dodał, iż jest świadomy, iż nie są to małe koszty wykonania takich 
planów ale jak już wspominał należy sukcesywnie te działania w tym zakresie prowadzić. Zapytał czy 
ta ustawa już przeszła? Zwrócił też uwagę na fakt, iż w uzasadnieniu uchwały nie ma wzmianki o ty, 
iż ustawa ta spowodowała blokadę terenów. 

Wójt – stwierdził, iż nie możliwym jest aby udało nam się wszędzie sporządzić plany przestrzennego 
zagospodarowania. Zaapelował do radnych i sołtysów o przekazywanie mieszkańcom wiarygodnych 
informacji. 

Radny Wojciech Mosakowski- dodał iż nie mówił aby na całym terenie opracowywać plany, tylko na tych 
gdzie obserwujemy wzmożoną ekspansję.  

Brak dalszych zapytań.  

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 12 „za”, 0 „przeciw”,1 „wstrzym. się” podjęła uchwałę Nr 
XV/169/2021 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego w miejscowości Nasiegniewo.   (wykaz imienny głosowania w 
załączeniu)   W głosowaniu nie oddał głosu Wiceprzewodniczący RG Artur Stroiński. 

5)  

Przewodniczący RG – zarządził dyskusję w zakresie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Nasiegniewo – zachód oraz Zarzeczewo 
– Północ. 

Wójt – odczytał treść pisma skierowanego do Premiera Rządu w zakresie zmiany zapisów ustawy.  
 
Brak dyskusji. 
 
Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 13 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzym. się” podjęła uchwałę Nr 
XV/170/2021 w sprawie w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Nasiegniewo – zachód oraz Zarzeczewo – Północ. 
(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

 
6) 
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Przewodniczący RG – zarządził dyskusję w zakresie projektu uchwały w sprawie utrzymania czystości i 
porządku na terenie Gminy Fabianki. 

 
Brak dyskusji. 
Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę Nr 
XV/171/2021 w sprawie w sprawie utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Fabianki. 
 (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
7) 
Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie powołania Spółdzielni 

Socjalnej „ Aktywni dla Fabianek”. 

Radna Ewa Szczepańska – poprosiła o przytoczenie tematu. 
 
Wójt – poinformował, że działania te mają na względzie przeciwdziałanie wykluczeniu zawodowemu. Środki 

finansowe na funkcjonowanie spółdzielni będą pokryte z budżetu gminy.  
 
Przewodniczący RG – nadmienił, iż jednym z podmiotów jest gmina a drugim stowarzyszenie „ Otwarte 

Serca” ze Szpetala Górnego. Co do stowarzyszenia był wymóg aby posiadało ono wpis do KRS. 
 
Radna Ewa Szczepańska – zapytała czy powołanie spółdzielni jest uzależnione od pozyskanych środków z 

Urzędu Pracy?  
 
Wójt – wyjaśnił, że międzyinnymi  tak. 
 
Radny Wojciech Mosakowski – zapytał czy można część zadań w zakresie gospodarki odpadami powierzyć 

tej spółdzielni? 
 
Wójt – wyjaśnił, że jeżeli chodzi o gospodarkę odpadami to zadanie to zostało powierzone w drodze inhaus 

PGK Fabianki. Częściowo będzie można jednak powierzyć pewien zakres także spółdzielni. 
 
Brak dalszej dyskusji. 

 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę                     
Nr XV/172/2021  w sprawie powołania Spółdzielni Socjalnej „ Aktywni dla Fabianek”. 
 (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

 
8) 
Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie powołania Spółdzielni 

Socjalnej „ Komunalni”. 

Brak dyskusji. 
 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę Nr 
XV/173/2021  w sprawie powołania Spółdzielni Socjalnej „ Komunalni”. 
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 (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
9) 
Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem planu pracy Rady Gminy Fabianki na 2021 rok. 

Poprosił, aby zgodnie z propozycją na komisji wprowadzić w planie pracy w II i IV kwartale punktu 
dotyczącego przeprowadzenia Wizji lokalnej prowadzonych inwestycji. 

 
Brak dalszej dyskusji. 
 
Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę                
Nr XV/174/2021 w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy na 2021 rok. 
(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
10) 
Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad przedłożonymi radnym w materiałach projektami planów 

pracy poszczególnych Komisji Rady Gminy Fabianki na 2021 rok. 
 
Nikt nie zaproponował poprawek do projektów opracowanych planów pracy poszczególnych stałych 
komisji. Brak dyskusji. 
 
Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę                
Nr XV/175/2021 w sprawie zatwierdzenia planu poszczególnych komisji Rady Gminy Fabianki na 2021 
rok.  
(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
Ad.9 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Wójt – stwierdził, iż celowo nie mówił o ustawie o planie przestrzennym bowiem nikt nie rozpatrzy nam 
naszego pisma jak napiszemy, że nie zgadzamy się z ustawą. 

 
Radna Szczepańska Ewa – zapytała co gmina robi w zakresie zagospodarowania terenów po byłych 

Pegeerach na które to działania można pozyskać środki finansowe? Zwróciła uwagę, że nie ma 
wywieszonego rozkładu jazdy autobusu na przystankach wskutek czego mieszkańcy nie wiedzą , czy 
autobus przyjedzie czy też nie. 

Wójt – poinformował, iż w ramach programu na tereny popegeerowskie złożyliśmy wnioski na budowę 
Biblioteki i modernizację oczyszczalni ścieków w Fabiankach. Co do kwestii rozkładu jazdy 
przewoźnika to nie jest związane z zaniechaniem kursów. Dodał, iż urząd zwrócił się do przewoźnika 
w tej sprawie. Mamy wrażenie , iż jest to działanie celowe w celu podbierania sobie klientów. 

Radna Szczepańska Ewa – zapytała czy w sprawie budowy tanich mieszkań planuje gmina skorzystać z tego 
działania? 
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Wójt –poinformował, iż jest po dwóch spotkaniach w tej sprawie. Inwestycje prowadzi BGK. Jest bardzo 
duże zainteresowanie takimi mieszkaniami i w tym roku najprawdopodobniej ruszy ta budowa. 

Radna Szczepańska Ewa – poinformowała, iż zwracają się do niej mieszkańcy z wnioskiem o 
zamontowanie terminala płatniczego w PGK Fabianki.? Zapytała dlaczego nie zostały przygotowane 
radnym pity za 2020 rok na dzisiejszą sesję? Dodała, że teraz kierowcy będą musieli je rozwozić. 

 
Wójt – wyjaśnił, iż temat terminala zgłosi Prezesowi. Co do Pitów to mogła radna zgłosić wcześniej prośbę 

w tej sprawie. 
 
Radny Piotr Jetter – stwierdził, że były odbiory dróg ale zostało to byle jak zakończone. 
 
Wójt – poinformował, iż z uwagi na brak wymaganej temperatury masy wykonawca nie mógł należycie 

wykończyć odcinka. Takie wytłumaczenie otrzymaliśmy. Wójt nadmienił, iż zostało zrobione i tak 6 
metrów więcej. 

 
Radna Szczepańska Ewa – zapytała czy istnieje możliwość zwiększenia liczby obiadów dla osób starszych? 
 
Wójt – poinformował, iż mamy objętych dożywianiem z funduszu Covidowego 58 osób. Są to osoby starsze 

i chore, które nie korzystały z GOPS. 
 
Radny Mosakowski Wojciech – zapytał, czy przekazano już wykonawcy plac budowy kanalizacji w Szpetalu 

Górnym?   
 
Wójt – stwierdził, iż w piątek zostało to zrealizowane. 
 
Radny Mosakowski Wojciech – przypomniał o konieczności założenia lampy na ul. Lipowej przy wylocie 

od lamusa, ostatni zakręt.  
 
Wójt – stwierdził, iż celowo nie została ta lampa tam założona, bo nie ma takiej konieczności. Wystarczy 

tam jedynie wymienić dotychczasowe oświetlenie ledowe co znacznie poprawi już widoczność. 
 
Radny Mosakowski Wojciech – zapytał, jak wygląda aktualnie status lamusa? 
 
Wójt – poinformował, iż są ogłaszane granty na tego typu działania. Dodał, że mamy problem z jedną 

mieszkanką lamusa, która nie chce go opuści. Podejmie jednak stanowcze działania  w celu 
przymuszenia tej Pani do przeprowadzki do mieszkania zastępczego. Oczekujemy na ogłoszenie 
jakichkolwiek programów na wyremontowanie tego obiektu. 

 

Radny Mosakowski Wojciech – zapytał odnośnie retencji. Mieszkańcy pytają o konkrety. Stwierdził, że ta 
odezwa do mieszkańców inna zawierać bardziej szczegółowe dane. Rozumie, ze to ważny temat ale 
zapytany nie był w stanie odpowiedzieć na wszystkie zapytania w zakresie spółki wodnej. Ponadto 
wskazał aby na komisji zapraszać także sołtysów bo na sesji nie są poruszane wszystkie kwestie 
szczegółowo.  



Strona 9 z 9 
 

Wójt – stwierdził, że wystarczyło dokładnie przeczytać pismo i wszystko byłoby wiadomo. Dzisiaj jeżeli ktoś 
chce się czegoś dowiedzieć to potrafi zadzwonić do gminy. Radny również ma możliwość 
kontaktowania się z Wójtem czy pracownikami aby uzyskać szerszą wiedzę w tym zakresie, którą 
później może się dzielić z mieszkańcami, jeżeli jest pytany.  Może też przekazać aby kontaktowali się 
bezpośrednio sami z Wójtem. Z uwagi na zaniedbania 40-letnie a także przez degradację samych 
mieszkańców melioracji główne działania funkcjonowania spółki nakierowane są na działania 
doraźne w związku z brakiem środków finansowych.  W zakresie opłat na poczet spółki jest 
dowolność. Prosi aby nie wprowadzać mieszkańców w błąd bo docierają do nas sprzeczne informacje.  

Radny Mosakowski Wojciech – stwierdził, iż chce być odpowiedzialnym radnym i nie chce wprowadzać 
ludzi w błąd. Dodał, iż mówił, że zada pytanie w tej sprawie na sesji.  

Radny Andrzej Krasiński – zapytał jaka jest możliwość połączenia chodnika od Bogucina do Szpetala 
Górnego? 

Wójt – wyjaśnił, iż prowadzone są rozmowy w tym temacie. Poinformował, iż trzeba mieć jednak na uwadze 
fakt, iż nawet w przypadku uzyskania zgody trzeba będzie przeprowadzić procedurę wykupu gruntu 
pod chodnik. Świadomi jesteśmy, że poprawiłoby to znacznie stan bezpieczeństwa osób 
korzystających z ciągu pieszego na tym odcinku. Spora liczba mieszkańców korzysta na tym odcinku 
urządzając sobie wycieczki rowerowe tam gdzie są bezpieczniejsze odcinki dróg na terenie naszej 
gminie do uprawiania rekreacji. 

Radny Zieliński Jacek – poprosił o informację kiedy w końcu uda się przy drodze wojewódzkiej wbudować 
ten chodnik.? 

Wójt – wyjaśnił, że w przypadku drogi wojewódzkiej mamy już opracowaną organizację ruchu, którą 
przygotowaliśmy n koszt gminy w związku z tym, że od ubiegłego roku nie ma zgody zarządu dróg 
wojewódzkich na remonty, przebudowy dróg na tzw. organizacje dobowe Remontowe tak jak to było 
w latach poprzednich. W przypadku dogodnych warunków pogodowych będzie można to realizować. 

Radna Szczepańska Ewa – zapytała w sprawie planowanej przebudowy drogi powiatowej w Cypriance                       
i Chełmicy – Cukrownii. Nadmieniła, aby możliwie uniknąć wycinki drzew bo mieszkańcy na pewno 
będą się temu sprzeciwiać.  

Wójt – poinformował, iż co do wycinki drzew to tam wchodzi w grę jedynie jedno drzewo. Do końca też nie 
wiemy jeszcze czy na pewno będzie to konieczne. Co do odprowadzenia wody deszczówki to już 
będziemy technicznie rozwiązywać ten  problem z powiatem. 

Radny Andrzej Zieliński Nowy Witoszyn – zapytał w sprawie terminu montażu dwóch lamp z funduszu 
sołeckiego w Nowym Witoszynie. 

Wójt – wyjaśnił, że w miarę dogodnych warunków zostanie to wykonane. 

Ad.10 

Nikt nie zabrał głosu w punkcie wolne wnioski i zapytania. 

Ad.11 

Przewodniczący RG - podziękował wszystkim za przybycie na obrady i zakończył posiedzenie XV sesji Rady 
Gminy Fabianki w dniu 24 lutego 2021 roku. 

 

        Protokołowała:  podinsp. Anna Wodzyńska 


